
                                  PROTOKÓŁ Nr XXIV/20 

 

z XXIV Sesji Rady Gminy Działdowo, 

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2020 r. w auli Centrum Kształcenia Ustawicznego  

DAR S.A. w Działdowie, ul. Polna 11a. 

 

W Sesji zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecni radni: K.Chyliński, B.Jaroszewski. 

 

Sesja odbyła się w godzinach 1010 –1200 

 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

 

 

Mirosław Zieliński    - Wójt Gminy 

Jan Świniarski     - Sekretarz Gminy 

Beata Antoszewska               - Skarbnik Gminy 

Aleksandra Kowalska -Dyrektor Biblioteki-Centrum Kultury Gminy 

Działdowo 

Kamila Piotrowska   -Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Działdowie 

Danuta Smereczyńska - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Promocji 

Grzegorz Małachowski -Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej  

i Komunalnej, Inwestycji i Ochrony Środowiska 

Tadeusz Szeremeta - Komendant Gminny OSP 

 

 

Jarosław Gawenda     - Radny Rady Powiatu Działdowskiego 

Dariusz Frejnik -Radny Rady Powiatu Działdowskiego, 

Kierownik Gminnego Zakładu Usług 

Komunalnych w Uzdowie 

 

Sołtysi z terenu gminy Działdowo.  
 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak dokonała otwarcia XXIV Sesji Rady Gminy 

Działdowo. Następnie na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad, po 

czym poinformowała,  że na drzwiach wejściowych do sali obrad zamieszczona jest klauzula 

informacyjna zgodnie z wymogami RODO. Informacja ta również wyświetlana jest na sali 

przed rozpoczęciem obrad. Każdy z uczestników sesji ma możliwość zapoznania się z jej 

treścią.  



Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości. 

 

Ad.pkt 2 

Przewodnicząca K.Wasiak zapytała o wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych punktów  

w brzmieniu: 

1) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego 

(dotyczy drogi Grzybiny, środki zabezpieczone są w budżecie). 

2) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego 

(dotyczy drogi Gąsiorowo). 

3) Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody (dotyczy drzewa 

 w okolicy Uzdowa). 

4) Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice (dotyczy 

terenów przeznaczonych  pod wydobycie żwiru- ok.6 ha).  

Przystąpiono do głosowania nad wprowadzeniem do porządku obrad powyższych punktów.  

Jednogłośnie tj. 13 głosami „za” wprowadzono do porządku obrad punkt w brzmieniu 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego (dot. 

drogi Grzybiny). 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3.1. do protokołu/ 

Jednogłośnie tj. 13 głosami „za” wprowadzono do porządku obrad punkt w brzmieniu 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Działdowskiego (dot. 

drogi Gąsiorowo). 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3.2 do protokołu/ 

Jednogłośnie tj. 13 głosami „za” wprowadzono do porządku obrad punkt w brzmieniu 

Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3.3 do protokołu/ 

Jednogłośnie tj. 13 głosami „za” wprowadzono do porządku obrad punkt w brzmieniu 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3.4 do protokołu/ 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak zaproponowała oznaczenie dodatkowych punktów jako:  

- punkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego; 



- punkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego; 

- punkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody; 

- punkt 15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice. 

Następnie punkt 16 Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Działdowo za rok 2019;   punkt 17 

Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy Działdowo wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2019 rok; punkt 18 Sprawy bieżące: punkt  

19 Zamknięcie obrad. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” przyjęła porządek obrad po zmianach  

w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wolne wnioski i informacje.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie 

Działdowo, w roku szkolnym 2020/2021. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla dyrektorów i wicedyrektorów, określenia 

obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, 

logopedów, doradców zawodowych, nauczycieli zajęć rewalidacyjnych, nauczycieli 

prowadzących zajęcia specjalistyczne z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej 

oraz norm zatrudnienia nauczycieli biblioteki szkolnej, nauczycieli świetlicy, 

nauczycieli oddziałów przedszkolnych w grupach zróżnicowanych wiekowo w szkołach 

i innych formach wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Działdowo.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego zadań  

w zakresie utrzymania cmentarza wojennego w Komornikach. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Gąsiorowo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2020 r. 



12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice.  

16. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Działdowo za rok 2019.  

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad raportem, 

3) głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Działdowo wotum 

zaufania. 

17. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy Działdowo wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2019 rok.  

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu  

za 2019 r., 

2) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie o przedłożonym przez Wójta Gminy Działdowo sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2019 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego, 

3) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Działdowo z tytułu wykonania budżetu Gminy Działdowo za 

2019 rok, 

4) przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Olsztynie o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

5) dyskusja, 

6) podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok, 

b)  udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

18. Sprawy bieżące. 

19. Zamknięcie obrad. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 3.5 do protokołu/ 

 

Ad. pkt 3 

Protokół z XXIII Sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytywania, tj.  13 głosami „za” 



/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 

 

Ad.pkt 4 

Wójt Gminy M.Zieliński  przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym, z uwzględnieniem wydanych zarządzeń i wykonanych uchwał 

/ Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu/.  

 

Ad.pkt 5 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad. pkt  6 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady gminy w dniu 18 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania.  

Rada gminy jednogłośnie tj.  13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/181/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie 

Działdowo, w roku szkolnym 2020/2021. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. pkt  7 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady gminy w dniu 18 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj.  13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/182/20 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin dla dyrektorów i wicedyrektorów, określenia 

obowiązkowego tygodniowego wymiaru zajęć dla pedagogów, psychologów, logopedów, 

doradców zawodowych, nauczycieli zajęć rewalidacyjnych, nauczycieli prowadzących 

zajęcia specjalistyczne z zakresu pomocy psychologiczno-pedagogicznej oraz norm 

zatrudnienia nauczycieli biblioteki szkolnej, nauczycieli świetlicy, nauczycieli oddziałów 



przedszkolnych w grupach zróżnicowanych wiekowo w szkołach i innych formach 

wychowania przedszkolnego, dla których organem prowadzącym jest Gmina Działdowo.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.pkt 8 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady gminy w dniu 18 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/183/20 w sprawie przyjęcia od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego 

zadań w zakresie utrzymania cmentarza wojennego w Komornikach. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad.pkt 9 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady gminy w dniu 18 czerwca br. pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały.  

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/184/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, położonej w obrębie Gąsiorowo. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad.pkt 10 

Skarbnik Gminy omówiła na wstępie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Działdowo na lata 2020-2030 / załącznik nr 14/. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania . 



Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania nad autopoprawką do projektu uchwały. 

Autopoprawkę do projektu uchwały przyjęto jednogłośnie, tj. 13 głosami „za” 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/185/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Działdowo na lata 2020-2030. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 16 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad.pkt 11 

Skarbnik Gminy omówiła na wstępie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany  

w budżecie gminy Działdowo na 2020 r. /załącznik nr 18/. 

Autopoprawkę do projektu uchwały przyjęto jednogłośnie, tj. 13 głosami „za”. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu/. 

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane pozostałe zmiany do budżetu. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/186/20 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2020 r. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Ad.pkt 12 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady w dniu 18 czerwca pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 



Uchwałę Nr XXIV/187/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowskiego. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad. pkt 13 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady w dniu 18 czerwca pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/188/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Działdowie. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Ad.pkt 14 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady w dniu 18 czerwca pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13 głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/189/20 w sprawie pozbawienia statusu pomnika przyrody. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Ad. pkt 15 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła o pytania do projektu uchwały. 

Pytań do projektu uchwały nie było.  



Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu stałych komisji rady w dniu 18 czerwca pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/190/20 w sprawie przystąpienia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Działdowo w obrębie geodezyjnym Filice.  

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

  

Ad.pkt 16 

1) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła Wójta Gminy o zabranie głosu. 

Wójt Gminy M.Zieliński przedstawił  w streszczeniu raport o stanie gminy za rok 2019, 

informując o zrealizowanych inwestycjach i przedsięwzięciach: 

- drogi 

- przebudowa drogi Burkat; dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych; 

- droga gminna w kierunku Rutkowic; środki pozyskane z Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa; 

- droga z kostki brukowej w Komornikach; 

- drogi w Sławkowie, Ruszkowie, Pożarach, Turzy Wielkiej, w 100 % finansowane przez 

KOWR, 

- wydatkowano ponad 100 000 zł na remont dróg – masa bitumiczna; 

Wójt Gminy poinformował o odbiorze w zakresie realizowanego ciągu pieszo-rowerowego 

przy drodze wojewódzkiej  do Kisin oraz modernizacji drogi wojewódzkiej w Uzdowie  

(w sprawach bieżących zostanie odtworzony krótki film z wczorajszego odbioru inwestycji). 

W zakresie dróg powiatowych został przebudowany odcinek drogi z Gralewa do Filic, 

częściowo droga w Grzybinach i odcinek między Sławkowem a Lipówką. W tym roku 

planowana jest realizacja drogi powiatowej w Grzybinach, dokończenie drogi powiatowej  

w Sławkowie. Ponadto w zakresie dróg gminnych zostanie wykonany remont drogi  

w Rudolfowie ze środków KOWR, droga gminna do Sękowa (od drogi wojewódzkiej). Nie 

wpłynęła jeszcze odpowiedź z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w kwestii remontu 

drogi wewnętrznej w Ruszkowie. Nawet w przypadku nieuzyskania środków odcinek ten 

zostanie dokończony. W Księżym Dworze powiat będzie realizował ciąg pieszo -rowerowy 

(w kierunku szkoły). Planowana jest również droga gminna w Wysokiej. W sierpniu będą 



składane wnioski na drogi, m.in. w Księżym Dworze. Droga w Wysokiej nie spełnia 

parametrów więc nie uda się uzyskać dofinansowania. Przygotowana jest również 

dokumentacja na Krasnołąkę, Uzdowo (wniosek był już składany, nie uzyskano 

dofinansowania, nie uzyskał odpowiedniej liczby punktów, jest poprawiany). Cztery bądź 

pięć wniosków zostanie złożonych na drogi gminne.  

- kanalizacja i wodociągi 

- dofinansowanie 2 800 000 zł na E-usługi (wodomierze), 

- 52 000 zł wydatkowano na rozbudowę sieci kanalizacyjnej i wodociągowej w Ruszkowie, 

- wydatkowano 45 000 zł na m.Bursz, 

- 47 000 zł wydatkowano na m. Filice, 

- 10 000 zł wydatkowano na m.Gnojno, 

- na Księży Dwór poniesiono wydatki w kwocie 24 000 zł, 

- 19 000 zł wydatkowano na m. Kurki, 

- 40 000 zł wydatkowano na m.Wysoka. 

Wójt Gminy wspomniał o planowanej kanalizacji w miejscowości Filice i podłączeniu do 

oczyszczalni w Burkacie. Poinformował również o spotkaniu z przedstawicielami PKP  

w kwestii podłączenia budynków na stacji w Burkacie do kanalizacji. Koszt podłączenia wraz 

z przepompownią około 250-300 000 zł, dlatego jeśli PKP będzie partycypowało w kosztach 

zostaną wykonane oczyszczalnie przydomowe. W Grzybinkach również przewidziane zostały 

oczyszczalnie przydomowe. W Ruszkowie na okres jesieni planowana jest rozbudowa 

kanalizacji, trwa rozbudowa wodociągu w Księżym Dworze, dokumentacja jest 

przygotowana, odcinek 200 m został wykonany, będzie realizowany kolejny odcinek 300 m. 

Ponadto rozbudowa w Malinowie, w Filicach. W czasie wakacji do kanalizacji zostanie 

podłączone przedszkole w Burkacie oraz woda do świetlicy w Mosznicy (po zbiorze zboża).  

-  świetlice: 

- wyremontowano świetlicę w Jankowicach, Rywocinach, Petrykozach, Zakrzewie, 

Gnojenku; 

- wymieniono piece w niektórych świetlicach, 

- w ramach projektu zakupiono kosze do odpadów, dla wszystkich świetlic, 

Na ten rok planowana jest budowa świetlicy w Pierławkach, remont świetlicy w Mosznicy 

oraz powiększenie sali w budynku świetlicy w Kisinach i Grzybinach.  

W dalszej części prezentacji Wójt Gminy poinformował o wydatkach poniesionych w roku 

2019 na remonty lokali gminnych: w Burszu, Wysokiej, Pierławce (po pożarze) jak również 

na Ośrodek Zdrowia w Uzdowie. Ponadto wykonano nagłośnienie w sali gimnastycznej  



w Burkacie, przy dofinansowaniu z Urzędu Marszałkowskiego. Zrealizowano dwa małe 

granty w Pożarach i Księżym Dworze (w miejscowościach należących do Odnowy Wsi). 

Pozyskano środki na stołówkę w SP Uzdowo. Remontowane jest pomieszczenie apteki  

w Uzdowie. Niedawno wykonano boisko w Filicach (w większości środki funduszu 

sołeckiego), boisko w Zakrzewie, zakupiono dla uczniów laptopy za 80 000 zł. Rozpoczął się 

remont Klubu Seniora, pozyskano 100 000 zł. W 2019 r. wyremontowano razem ze świetlicą 

pomieszczenia dla OSP Petrykozy, wykonano CO. w OSP Ruszkowo, pozyskano 50 000 zł  

z Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji dla jednostki OSP, wykonano parking 

przy OSP Wysoka. W czwartek zostanie ogłoszony przetarg na samochód strażacki (koszt 

830 000 zł) dla jednostki w Uzdowie, która jako jedyna znajduje się w Krajowym Systemie 

Ratowniczo-Gaśniczym. Środki własne w kwocie  230 000 zł. 

Wójt Gminy przedstawił również informacje na temat poniesionych wydatków, w roku 2019 

na budowę bądź remont chodników w miejscowościach: Kisiny, Krasnołąka, Gnojno, Pożary, 

częściowo środki finansowane w ramach funduszu sołeckiego. W roku bieżącym wykonano 

chodnik w Gąsiorowie (31 000 zł) i w Kisinach (32 000 zł). W budżecie zaplanowano środki 

na dwa boiska wielofunkcyjne. Złożono wnioski na pięć grantów. Trwa weryfikacja wniosku 

odnośnie E-urzędu (1200 000 zł). Od poniedziałku rozpoczną się prace nad opracowaniem 

wniosku na nowy samochód dla osób niepełnosprawnych z PFRON. Trwają rozmowy na 

temat oświetlenia, wymiany lamp na ledowe. W przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie  

z energetykami. Sołtysi, radni zgłaszają potrzebę zamontowania dodatkowych lamp, tam 

gdzie będzie to możliwe zostanie uzupełnione. Na ten rok i przyszły zaplanowano 320 000 zł 

na miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego. Wpływa dużo wniosków. Bardzo 

dużo ludzi buduje się na terenie gminy Działdowo (Księży Dwór, Burkat, Filice, Wysoka). 

Wiążą się z tym jednak w pierwszym etapie wydatki gminy na kanalizację, wodociąg, 

oświetlenie. Później pojawią się wpływy z podatku.  

Wójt Gminy podkreślił, że priorytetem będą drogi.  Mieszkańcy dyskutują na każdym ze 

spotkań na temat dróg. Zostanie złożony na pewno wniosek na drogę powiatową w stronę 

Petrykóz, pewnie w dwóch etapach. Jeżeli będzie taka możliwość zostanie udzielone wsparcie 

ze strony gminy. Ponadto Wójt Gminy wspomniał o rozmowie z Marszałkiem na temat ciągu 

pieszo-rowerowego w stronę Burkatu, gdzie jest niebezpiecznie. /Raport o stanie gminy za 

rok 2019 stanowi załącznik nr 30 do protokołu/.  

2) Przewodnicząca Rady K.Wasiak otworzyła debatę nad raportem prosząc   

o zabieranie głosu. 



Radny M.Wiszowaty zapytał jak pan Wójt widzi kwestię dróg w Kisinach, na które miała 

być przygotowana dokumentacja.  Nawiązał również do rozmów na temat drogi powiatowej 

do Malinowa.  

Wójt Gminy poinformował, że droga w miejscowości Kisiny nie spełnia kryteriów, dlatego 

nie ma możliwości złożenia wniosku. Może uda się pozyskać dofinansowanie z innych 

źródeł. W nawiązaniu do pytania o drogę do Malinowa Wójt Gminy wyjaśnił, że nie 

wykupiono jeszcze części działek (na terenie gminy). Trwają rozmowy, aby rozpocząć tę 

inwestycję. Z powodu niewykupienia działek być może prace rozpoczną się od strony 

Działdowa. Zapewne zwrócą się do gminy o pomoc. Nie wiadomo czy gmina będzie w stanie 

dofinansować, jeśli uda się pozyskać środki z Funduszu Dróg Samorządowych na drogi 

gminne. Okaże się co będzie dalej. Planowana jest jednak droga wraz z ciągiem pieszo- 

rowerowym aż do szkoły.  

Wójt Gminy poinformował, że kładka na moście  w Kisinach zostanie zrobiona w przyszłym 

roku. Następnie będą podjęte rozmowy nad drugą częścią odcinka ciągu pieszo-rowerowego. 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak ponownie poprosiła o pytania. 

Innych pytań nie było.  

   3) 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada gminy jednogłośnie tj. 13  głosami „za” podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/191/20 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Działdowo wotum 

zaufania. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 31 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do protokołu.  

 

Ad. pkt 17 

Ad. 1) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła panią Skarbnik B.Antoszewską  

o zabranie głosu. 

Skarbnik Gminy B.Antoszewska przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 

2019 w formie prezentacji multimedialnej /sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2019 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu/. Omówiła wykonanie dochodów i wydatków w 

stosunku do planu. 

Dochody: 



Rolnictwo i łowiectwo: z PROW pozyskano 1 926 697 zł, z czynszu z dzierżawy obwodów 

łowieckich 11 555,31 zł, dotacja celowa za zwrot podatku akcyzowego wpłynęła w kwocie 

1 567 471,61 zł, za sprzedaż działek wpłynęło 46 060 zł; 

Drogi: z KOWR wpłynęło 589 258,55 zł na remont dróg, pomoc finansowa na remont dróg  

w kwocie 40 000 zł, dotacja na budowę dróg w kwocie 1 201 723,91 zł; 

Gospodarka mieszkaniowa: wpływy z tytułu przekształcenia prawa własności 2023,08 zł, 

koszty sądowe 18054,18 zł, wpływy ze sprzedaży 281 009,99 zł, inne wpływy 487 zł, odsetki 

1479,96 zł, dochody różne 4920,55 zł, trwały zarząd 13 374 zł, najem 100 552,94 zł, 

wieczyste użytkowanie 13 465,24 zł; 

Administracja publiczna: rozdział urzędy wojewódzkie-dotacje celowe na zadania zlecone  

(dowody osobiste) w kwocie  93 079,99 zł, urzędy gmin- różne wpływy , drobne kwoty; 

Urzędy Naczelnych Organów Władzy Państwowej (…): dotacja celowa na aktualizację 

spisu wyborców 1892 zł, dotacja na wybory w kwocie 106 659,10 zł; 

Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: dotacja 12 000 zł pozyskana  

z Urzędu Marszałkowskiego, pozostałe dochody ponad 15 000 zł; 

Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych (…): 

Skarbnik Gminy zaprezentowała na wykresach realizację dochodów od osób prawnych  

w stosunku do założonego planu, wpływy z podatków od osób fizycznych oraz opłat. 

• podatki od osób fizycznych- odsetki -realizacja o 4650 zł większa niż plan, podatek od 

czynności cywilnoprawnych – wykonanie o ponad 100 000 zł większe od planu, za 

psy wpłynęło mniej niż zaplanowano, z tytułu spadków i darowizn plan zakładał 

30 000 zł a wpłynęła mniejsza kwota, podatek od środków transportowych – różnica 

8000 zł planu w stosunku do wykonania, podatek leśny – plan prawie wykonany, 

podatek rolny- wykonanie 1 319 217 zł, natomiast plan 1 350 000 zł, podatek od 

nieruchomości – plan 1 285 000 zł a wpływy w kwocie 1 345 769 zł 

• opłaty: opłata skarbowa- plan 20 000 zł, wpłynęło 17 757 zł; opłata eksploatacyjna – 

plan 322 000 zł, wpłynęło o 10 000 zł więcej,   opłata za sprzedaż alkoholu- plan 

zakładał  106 000 zł, wpłynęło 110 441,98 zł; opłaty inne – realizacja podobna do 

założonego planu.  

- udział w podatkach od osób fizycznych i prawnych: ma tendencję wzrostową, w ubiegłym 

roku była to kwota 4 272 579 zł.  

Różne rozliczenia: subwencje- oświatowa 8 436 548 zł, równoważąca 361 325 zł, 

wyrównawcza 7 458 150 zł, ogółem- 16 256 023 zł; 



Oświata i wychowanie: ogółem dochody około 400 000 zł, różne opłaty 6 637,50 zł, odsetki 

bankowe 3 179,32 zł, najem 7 943,05 zł, darowizny 6300 zł, dotacje 311 471,48 zł, pozostałe 

64 407 zł; 

Pomoc społeczna: przede wszystkim są to zadania zlecone. 

Skarbnik B.Antoszewska zaprezentowała na wykresach jak kształtują się dochody w zakresie 

poszczególnych zadań na przestrzeni trzech lat. W przypadku świadczeń rodzinnych 

tendencja jest spadkowa. Składki ubezpieczeniowe są na podobnym poziomie,  w przypadku 

zasiłków stałych i okresowych jest niewielki spadek. Na utrzymanie gopsu  mniejsza kwota 

jak również na  wspieranie rodziny, natomiast większa kwota jest na świadczenia 

wychowawcze, co wynika ze zmiany przepisów w zakresie 500 plus..  

Edukacyjna opieka wychowawcza: dotacja na stypendia w kwocie 192 222,75 zł, na 

wyprawkę szkolną 2 606,20 zł; 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: oświetlenie ulic (rozliczenie za energię) 

8 565,43 zł, zakład gospodarki komunalnej- zwrot dotacji 1494,90 zł, ochrona środowiska-

opłata z tytułu gminnego funduszu ochrony środowiska 787 747,59 zł; 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: z tytułu darowizny 2800 zł, z tytułu dotacji 

166 278,49 zł, zwrot dotacji od instytucji kultury 45 466,23 zł; 

Dochody zrealizowane: subwencje stanowią 34,68 % dochodów ogółem, dotacje 37,64 %, 

podatki i opłaty stanowią 23,89 %, , pozostałe 3,79 %; 

Skarbnik Gminy wskazała również na wpływy: z dotacji na zadania zlecone ogółem, z dotacji 

na zadania własne, z tytułu pomocy finansowej, z tytułu porozumień oraz na środki unijne.  

Dochody majątkowe zrealizowano na kwotę 3 684 645,87 zł, dochody bieżące na kwotę 

46 775 607,28   zł. 

Wydatki: 

Wydatki majątkowe wykonano na kwotę 4 630 643,89  zł, natomiast wydatki bieżące na 

kwotę 42 502 093,77 zł. 

Skarbnik Gminy zaprezentowała na wykresie kołowym procentowy udział wydatków na 

poszczególne działy w stosunku do wydatków ogółem. 

Na zadania inwestycyjne w roku 2019 wydatkowano  2 941 762,89 zł: 

• wodociągi i kanalizacja  351 773,57 zł 

- rozbudowa wodociągu w Burkacie, Wysokiej , Klęczkowie, Burszu, Księżym Dworze, 

Filicach, 

- kanalizacja w Kurkach, Ruszkowie i Burkacie;  

• drogi 2 097 176,44 zł 



- rozbudowa chodnika w Turzy Wielkiej, 

- drogi wewnętrzne w Uzdowie, 

- przebudowa drogi Działdowo-Komorniki, Kurki, Burkat, 

- dokumentacja na budowę dróg w Burkacie,  Wysokiej, Ruszkowie, Krasnołące, Księżym 

Dworze, Uzdowie, 

-zakup samochodu; 

• bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

- modernizacja remizy w Petrykozach, wykonanie CO. w OSP Ruszkowo, doposażenie OSP 

Uzdowo; 

• oświata i wychowanie 

- zakup samochodu nagłaśniającego do SP Burkat; 

• ochrona środowiska 

- zakup i montaż lamp solarnych w Ruszkowie, 

- zakup i montaż lampy hybrydowej w Burkacie; 

• kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

- utworzenie rekreacyjnej przestrzeni w Księżym Dworze, w Pożarach, 

- dokumentacja na budowę boiska wielofunkcyjnego w Ruszkowie.  

Dotacje przekazane w ramach porozumień: 

• Dotacja przekazana dla Miasta Działdowo  WSPÓLNY TRANSPORT kwota 

49.817,12 zł,  

• Dotacja celowa na pomoc finansową  na przebudowę drogi woj. Nr 542  

w Działdowie  750.000 zł, 

• Dotacja celowa na pomoc finansową na rozbudowę drogi nr 544 Działdowo-Mławka  

I etap 700.000 zł, 

• Dotacja na prowadzenie USC 48.725,19 zł, 

• Dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną między JST  na dofinansowanie 

własnych zadań bieżących 2 600 zł. 

Wydatki na pomoc społeczną: 

- opłata za pobyt mieszkańców w domach pomocy społecznej: 382 024,12 zł, 

- środki na pokrycie wydatków na opiekę nad dziećmi w rodzinach zastępczych: 70 295,29 zł, 

- wspieranie rodziny: 505 297,61 zł, 

- świadczenia rodzinne: 4 090 441,34 zł, 



- składki na ubezpieczenia opłacane za osoby pobierające świadczenia z pomocy społecznej: 

powyżej 46 000 zł, 

- zasiłki celowe i okresowe: 387 123,28 zł,  

- dodatki mieszkaniowe i energetyczne: 10 986,75 zł, 

-zasiłki stałe: 218 695,64 zł. 

Na utrzymanie GOPS wydatkowano 884 656,39 zł, na utrzymanie opiekunek 125 344,18 zł, 

na dożywianie 250 000 zł, na Program Karta Dużej Rodziny  1 115,06 zł, na świadczenia 

wychowawcze 9 591 172,74 zł. 

Wydatki na ochronę środowiska: 

- utrzymanie bezpańskich psów: 133 545,90 zł, 

- oświetlenie ulic (konserwacja i zakup energii): 353 615,75 zł, 

- dotacje dla GZUK: 278 774 zł, 

- utrzymanie zieleni: 99 168,92 zł, 

- pozostałe: 522 468,70 zł. 

Wydatki na kulturę i sport: 

- wydatki na kulturę fizyczną: 79 430,28 zł, 

-instytucje kultury, świetlice: 1 274 651,94 zł, 

- utrzymanie Biblioteki: 547 267 zł, 

- pozostałe zadania, w tym realizacja funduszu sołeckiego (204 133,75 zł.) 

Skarbnik Gminy B.Antoszewska poprosiła o pytania z zakresu sprawozdania bądź też  

z zakresu bilansów. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Sprawozdanie finansowe, które zgodnie z § 28 ust.1 Rozporządzenia Ministra Finansów 

w sprawie rachunkowości oraz planów kont dla budżetu państwa, budżetów jednostek 

samorządu terytorialnego, jednostek budżetowych, samorządowych zakładów budżetowych, 

państwowych funduszy celowych oraz państwowych jednostek budżetowych mających 

siedzibę poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej  składa się z bilansu z wykonania budżetu 

jednostki samorządu terytorialnego, łącznego bilansu obejmującego dane wynikające 

z bilansów samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych zakładów 

budżetowych, zawierającego informacje w zakresie ustalonym w załączniku nr 5 do 

rozporządzenia, łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z 

rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych 

zakładów budżetowych, zawierającego informacje w zakresie ustalonym w załączniku nr 



10 do rozporządzenia, łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane 

wynikające z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych 

i samorządowych zakładów budżetowych, zawierającego informacje w zakresie ustalonym 

w załączniku nr 11 do rozporządzenia, informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające  

z informacji dodatkowych samorządowych jednostek budżetowych i samorządowych 

zakładów budżetowych, zawierającego informacje w zakresie ustalonym w załączniku nr  

12 do rozporządzenia stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

Ad. 2) Przewodnicząca Rady K.Wasiak poprosiła panią Skarbnik o przedstawienie 

opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Działdowo sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Działdowo za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Skarbnik B.Antoszewska  poinformowała, że  uchwała RIO informuje o pozytywnym 

zaopiniowaniu przedłożonego przez Wójta Gminy sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Działdowo wraz z informacją o stanie mienia.  Sprawozdanie jest zgodne z obowiązującymi 

przepisami, z ustawą o finansach publicznych /opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie stanowi załącznik nr 35 do protokołu/. 

Ad.3) Przewodnicząca K.Wasiak poprosiła Przewodniczącego K.Rewizyjnej   

o przedstawienie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Działdowo  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Działdowo za 2019 rok. 

Przewodniczący K.Rewizyjnej  M.Wiszowaty odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Działdowo, stanowiący integralną część 

Uchwały Nr 1/20 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Działdowo z dnia 14 maja 2020 r.  

w sprawie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Działdowo 

za 2019 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, informacji o stanie 

mienia gminy oraz w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy./ załącznik 

nr 36 do protokołu/ 

Ad. 4) Przewodnicząca K.Wasiak odczytała Uchwałę Nr RIO.IV-0120-178/20 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 1 czerwca 2020 roku  

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Działdowo w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Działdowo za 2019 rok. /załącznik nr 37  

do protokołu/. 

Ad.5) Przewodnicząca K.Wasiak otworzyła dyskusję prosząc o zabieranie głosu. 



Nikt z obecnych nie miał pytań do rozpatrywanych dokumentów wobec czego przystąpiono 

do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 6) 

a)Przewodnicząca Rady K.Wasiak poinformowała, że komisje stałe na wspólnym 

posiedzeniu w dniu 18 czerwca pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 rok. 

Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2019 rok. 

Rada gminy jednogłośnie /13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”/ podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/192/20 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2019 

rok. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  

b) następnie przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Rada gminy jednogłośnie /13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących 

się”/ podjęła 

Uchwałę Nr XXIV/193/20 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2019 rok. 

/protokół z imiennego głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu/ 

Uchwała stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady K.Wasiak pogratulowała Wójtowi Gminy uzyskania absolutorium. 

 

Następnie Wójt Gminy M.Zieliński podziękował radzie gminy za zaufanie i współpracę. 

Skierował również słowa podziękowania do państwa sołtysów, kierowników jak  

i pracowników urzędu. 

 

Ad.pkt 18 

Sprawy bieżące 

Sekretarz Gminy J.Świniarski przekazał informacje na temat spisu rolnego, który zgodnie  

z ustawą zostanie przeprowadzony pomiędzy 30 września a 30 listopada br. 



Wójt Gminy poinformował, że tydzień temu zakupiono kosiarkę i w związku tym  trzy razy 

w ciągu roku będą wykaszane pobocza dróg. Zwrócił uwagę na problem kamieni 

wyrzucanych na pobocza przez rolników, co utrudnia wykaszanie.  

Sołtys Sołectwa Księży Dwór K.Trybel zwrócił się z zapytaniem do państwa radnych 

(również radnego powiatu J.Gawendę) czy otrzymali pismo skierowane przez mieszkańców 

Księżego Dworu dotyczące Montażu instalacji do przetwarzania odpadów na dz. nr 626  

w Księżym Dworze.  

Przewodnicząca Rady K.Wasiak odpowiedziała, że tak. 

Następnie Sołtys K.Trybel zapytał pana Wójta czy coś będzie w tej kwestii robione i kiedy. 

Dodał, że nie może opędzić się od telefonów w tej sprawie.  

Wójt Gminy poinformował, że skarga została przekazana do SKO.  

Sołtys K.Trybel zapytał jaki jest termin na rozpatrzenie tej sprawy. 

Wójt Gminy poinformował, że trudno powiedzieć. niektóre sprawy są szybko rozpatrywane 

przez SKO, inne nawet półtora roku, do tego koronawirus. Jest potwierdzenie, zwrotka, że 

wszystko zostało wysłane. 

Sołtys Sołectwa Księży Dwór zwrócił również uwagę na samochody poruszające się 

drogami gminnymi o niedopuszczalnym tonażu.  

Wójt Gminy przekazał, że w poniedziałek zajmie się tym tematem. Porozmawia z policją.  

Sołtys K.Trybel powiedział, że mieszkańcy zgłaszają, że wyjdą na drogę jeśli będzie tak 

dalej.  

Wójt Gminy ponownie zaznaczył, że może porozmawiać z komendantem, jednak nie wie jak 

jest na drodze powiatowej, czy ma pozwolenie. Nikt tego wcześniej nie zgłaszał.  

 

Przed zamknięciem obrad odtworzono film z otwarcia ciągu pieszo-rowerowego  przy drodze 

wojewódzkiej z Działdowa do Kisin oraz z otwarcia odcinka drogi wojewódzkiej nr 538.  

 

Ad.pkt 19 

Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca Rady Gminy K.Wasiak 

o godz. 1200 zamknęła XXIV Sesję Rady Gminy Działdowo. 

        Protokołowała:                     Przewodniczyła: 

    Marta Nazarewicz                             Krystyna Wasiak 

          /Inspektor/                                            /Przewodnicząca Rady Gminy/ 

 

Przebieg sesji w pełni odzwierciedla nagranie audiowizualne z  XXIV Sesji Rady Gminy 

Działdowo, która odbyła się w dniu 26 czerwca 2020 r. 


